
kurierwilenski.lt
http://kurierwilenski.lt/2013/05/10/posiedzenie-rady-samorzadu-rejonu-wilenskiego-taryfy-podatku-od-nieruchomosci-
pozostaja-bez-zmian-rozdysponowano-srodki-na-budowe-naprawe-oraz-doglad-drog-i-ulic/

Lucyna Ko tło wska, d yre kto r ad ministrac ji samo rząd u,
p rze d stawiła p ro g ram wsp ó lno t lo kalnych na lata 2013-

2015

Kurier Wileński | Posiedzenie Rady Samorządu Rejonu
Wileńskiego: taryfy podatku od nieruchomości pozostają bez
zmian, rozdysponowano środki na budowę, naprawę oraz
dogląd dróg i ulic

3 maja br. podczas posiedzenia Rady Samorządu
Rejonu Wileńskiego radni rozpatrzyli kwestię
wysokości taryf podatku od nieruchomości.

W 2014 r. na terytorium Samorządu Rejonu
Wileńskiego będą obowiązywały następujące taryf y
podatku od nieruchomości: 0,6% od wartości
podatkowej nieruchomości oraz 1% od wartości
podatkowej nieruchomości dla pomieszczeń i budowli,
które nie są wykorzystywane lub są zaniedbane albo
opuszczone.

Takie same taryf y obowiązują również w bieżącym
roku podatkowym. Na podstawie danych Państwowej
Inspekcji Podatkowej, w 2012 r. podatki z tytułu
nieruchomości znajdujących się na terytorium
Samorządu Rejonu Wileńskiego zapłaciły: osoby f izyczne – 139 tys. 700 Lt, osoby prawne – 4 mln 675 tys.
Lt. A więc w 2012 r. 97,1% dochodów podatkowych stanowiły podatki osób prawnych. Liczba osób
f izycznych – podatników – mogła się zmieniać z powodu przekazywania prawa własności osobom
prawnym, bowiem w takim przypadku podatki deklarowały osoby prawne. W 2012 r. ogólna suma podatków
(obliczona na podstawie obowiązujących taryf  0,6% i 1%) opiewała na 4 mln 814 tys. 700 Lt, w 2013 r.
dochody z tytułu podatku od nieruchomości powinny wynosić około 3 mln. Lt (na podstawie obowiązujących
taryf  0,6% i 1%). Na posiedzeniu Rady postanowiono, że w 2014 r. taryf y podatku od nieruchomości
pozostaną bez zmian.

Na posiedzeniu Rady zatwierdzono zmiany nazwy Szkoły Podstawowej w Kienie. Na wniosek dyrektorki
szkoły o nadaniu szkole nazwy imienia Czesława Miłosza oraz po otrzymaniu zgody Państwowej Komisji
Języka Litewskiego, szkole nadano nazwę Szkoły Podstawowej im. Czesława Miłosza w Pakienie.
Zatwierdzono również regulamin szkoły.

Radni zatwierdzili również sprawozdania f inansowe
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Rad ni ro zd ysp o no wali śro d ki finanso we  na b ud o wę ,
re mo nt o raz d o g ląd  d ró g  lo kalnych i ulic

Radni zatwierdzili również sprawozdania f inansowe
spółek „Nemėžio komunalininkas” i „Nemenčinės
komunalininkas” za rok 2012, ale pod warunkiem, że
ich kierownictwo dokładnie przeanalizuje sytuację i na
kolejnym posiedzeniu Rady przedstawi konkretny plan
jej poprawy. Zdaniem radnych, można zmniejszyć
milionowe straty, jakie ponoszą obie spółki i nie
spodziewać się ich pokrycia tylko z budżetu
samorządu.

Wiadomo, że były i obiektywne przyczyny, które
wpłynęły na def icytową działalność – wzrost cen
gazu, zakup śmieciarek, długi mieszkańców z usługi
komunalne – ale, w przekonaniu radnych, są jeszcze
wewnętrzne rezerwy, aby straty spółek zmniejszyć. Kierownicy spółek obiecali, że w najbliższym czasie
przedstawią konkretne plany poprawy sytuacji na zarządach spółek, a po ich zaaprobowaniu na
posiedzeniu Rady.

Podczas posiedzenia Rady zatwierdzono rozdysponowanie środków Programu Doglądu i Rozwoju Dróg na
budowę, naprawę (remont) oraz dogląd lokalnych dróg i ulic gmin Samorządu Rejonu Wileńskiego. Ogólna
długość dróg Samorządu Rejonu Wileńskiego wynosi około 2359 km, z nich: 1735 km – drogi lokalne i 624
km – ulice. Drogi o powierzchni asf altowo-betonowej stanowią 15%, żwirowej – 83%, drogi o powierzchni
gruntowej – 2%.

Niestety, środków f inansowych przyznawanych przez Dyrekcję Dróg przy Ministerstwie Komunikacji na
realizację planowanej rekonstrukcji i doglądu dróg oraz zapewnienia bezpiecznego ruchu drogowego
brakuje. Po drastycznym zmniejszeniu dotacji państwowych na utrzymanie i remont dróg, są one w f atalnym
stanie, a samorząd nie dysponuje takimi środkami, żeby sytuację naprawić, chociaż czyni wszystko, co w
jego mocy. Każde ze starostw otrzymało pieniądze na remont dróg. Potrzeby są oczywiście większe, ale po
przedstawieniu kosztorysu prace na odcinkach dróg i ulic najbardziej potrzebujących remontu zostaną
rozpoczęte.
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